
بــه گزارش خبرنــگار اقتصاد کیــش؛ علی خدیور 
قهرمــان ملی پوش جزیره کیش که ماه هاســت در 
حال تمرین است و تنها به هدف خود و کسب مدال 
در مسابقات آســیایی فکر می کند با بیان اینکه سال 
بسیار شلوغی را در پیش رو داریم و مسابقات آسیایی 
هانگژو)چین( )داخل ســالن و فضای باز( از جمله 
مهمترین مسابقات است که شهریورماه 1402 برگزار 
خواهد شــد، گفت: هر ورزشکاری آرزوی حضور 
در این مســابقات را دارد و قطعا برای من باید همراه 

با کسب مدال باشد .
علی خدیور ضمن  تشکر از مسئولان با ابراز خرسندی  
از آماده ســازی پیست دو و میدانی ورزشگاه المپیک 
گفت: خوشبختانه پیست مراحل نهایی آماده سازی 
را می گذراند و خط کشــی پیســت هم انجام شده 
اســت و بی صبرانه منتظر هستم تا با اتمام کار پیست 

تمرینات خود را با قدرت ادامه دهیم.

خدیور در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به 
اینکه در حال حاضر  مســابقات قهرمانی کشور و یا 
مسابقات داخلی راضی ام نمی کند چون در همه این 
رشــته ها مدال گرفته ام و رکود ایران را جابجا کرده 
ام، افزود : گرفتن مدال بازیهای آسیایی یکی از اهداف 
مهم من است که باید با برنامه ریزی دقیق به آن دست 
پیــدا کنم. خدیور ادامه داد: بازیهای آســیایی جایی 
اســت که همه بزرگان آســیا دو هم جمع می شوند 
و یک جَنگ ورزشــی تمام عیار است چون کشورها 

روی آن زوم می کنند و مدال گرفتن  در آن کار سختی 
اســت . یک تیم خوب باید همراه من باشد تا بتوانیم 
نــام کیش را در یک آوردگاه جهانی مطرح کنیم این 

اتفاق برای ما دور از دسترس نیست.
خدیــور در پایان درباره احتمال حضور در اردوهای 
آماده سازی در سایر شهرها گفت: این روزها جزیره 
کیش بهترین جای جهان برای تمرین اســت و تمام 
ســعی خود را برای آمادگی و درخشش در مسابقات 

آسیایی به کار خواهم گرفت.

 
3 چهار شنبه 14 دی 1401، 11 جمادی الثانی 1444 ، 4 ژانویه 2023، شماره 4123 ، صفحه

 

دکتر جعفر آهنگران 

یادداشت روز  . . .

نگاه به درون ... ضرورت ها و الزامات

با توجه به نقش الگوسازی مناطق آزاد برای 
ســرزمین اصلی این مناطق در کشورهای 
میزبان از جایگاهی برتر برخوردارند .تشکیل 
ســازمانی سبک و چابک و صرفاً هماهنگ 
کننــده وهدایت گــر وبــه دوراز هرگونه 
تشریفات وسلسله مراتب با مدیریتی کارآمد 
و صاحب اختیار ، از الزامات و شاخص های 

اصلی شکل گیری یک منطقه آزاد موفق به شمار میرود .سازمانی توانمند که خود 
را ازهرگونه فعالیت و کاری که بخش خصوصی قادر به انجام آن است رها سازد، 
رفتاری توأم با اخلاق از خود به نمایش گذارد و شفافیت را با الکترونیکی کردن امور 
در سرلوحه کار قرار دهد . قطعاً  محصول سازمانی با این ویژگی ها ، منطقه آزاد منطبق 

با تعاریف بین المللی در پی خواهد داشت .
بدین مفهوم که سازمانی این چنین صرفاً ایفاگر نقشه راه و طرح جامع مصوب در 
چهارچوب توســعه پایدار و متوازن اســت و برهمین مبنا نیز نظارت می شود . از 
اعمال سلیقه های متفاوت ناشی از تغییرات بی امان مدیریتی و بی ثباتی ها در امان 

خواهد بود .
درخصوص مدیریت مناطق آزاد به عنوان رکن و تضمین کننده حرکت درست ، 
به وفور دررســانه های بویژه اجتماعی سخن گفته شده و می شود .از نگارنده هم 
خواسته شد تا دراین زمینه نظرخود را بیان کنم........ تا چه قبول افتد و چه در نظر  آید .

کسوت معلمی ام ، مرا بر آن می دارد تا سخن به استناد بگویم . کتابی را که خواندنش 
را بــرای هرکس بخصوص مدیران و علاقمندان به عرصه های مدیریت به تاکید 
سفارش  می کنم ، حاصل کار تحقیق گسترده 5 ساله ) 2000 -1995 ( به سرپرستی 
جیم کالینز استاد برجسته دانشگاه استنفورد که می خواهد به این سوالات  اساسی 

پاسخ دهد :
آیا یک ســازمان خوب می تواند به عالی تبدیل شود ؟ چگونه؟ آیا بیماری خوب 

ماندن علاج پذیر است ؟
خروجی این پژوهش بزرگ میدانی ، کتابی شد با عنوان " از خوب به عالی " برای 
پاسخ گروه تحقیق کالینزبا معیارهای خاصی ، 30 سال سابقه 500 شرکت آمریکائی 
را مورد بررسی دقیق قراردادند. از میان این همه شرکت ، تنها 11 شرکت توانسته اند 
از غربال ســخت کالینز عبور کنند و درزمره شــرکت های رهسپار تعالی ) گذر از 

خوب به عالی  (درآیند .
در اینجا قصد بر طرح محتوای کتاب نیست که خود مجالی دیگر می طلبد وبهتر 
اینکه در قالب سمینار آموزشی برای مخاطبین ارائه شود . نکته مورد نظر نگارنده 
این است که مطالبات محققانه کالینز نشان میدهد 10 شرکت از 11 شرکت رهسپار 
تعالی ، رهبران خود را از درون برگزیدند و بخش مهمی از موفقیت شرکت ، مرهون 

چنین راهکاری است .
اگر بخواهم روشن تر موضوع را مورد کنکاش قراردهم به صراحت می توان گفت ، 
سازمان و منطقه ای که 30 سال از عمرش می گذرد  وهدفش ارائه سازمانی در کلاس 
جهانی است نتوانسته باشد مدیران پرورش یافته خود را در رأس سازمان ببیند ، نباید از 
آن به عنوان سازمانی موفق یاد کرد .البته استمرار حاکمیت نگاه به بیرون برای انتخاب 
مدیران و بی توجهی به ظرفیت های درونی و جانشین پروری ، متاسفانه اجازه نداد 
تا ساز وکاری اینگونه در سازمان سامان یابد . در کتاب پیش گفته ، آمده شرکت های 
هم تراز به رغم بزرگی و بلند آوازگی نتوانسته اند در مسیر تعالی قرارگیرند و همواره 
هم به دنبال مدیرانی پرطمطراق و با رزومه های مملو از ســوابق مدیریتی بوده اند 
ولی در رقابت  با رهبران شرکت های رهسپار تعالی برخودار از اراده ای حرفه ای و 

رفتاری در نهایت تواضع و فروتنی  بازمانده اند .
با عنایت به مراتب یاد شده ، خواستم کار روزنامه اقتصاد کیش را که دل به دریا زد 
وبه چنین موضوع مهمی و سرنوشت سازی برای جزیره زیبای کیش پرداخته ، قدر 

بنهم  و بگویم  این کار فی نفسه ارزش فراوان و تاثیرگذاری دارد . 
تحسین برانگیز است کار اقتصاد کیش و دوست عزیزم جناب آقای ارزانی 

روزنامه با اجتناب از مناسبات مرسوم و معمول طرحی نو در انداخته و باب نوینی 
را برای بحث و تبادل نظر گشوده است . این کار   از چنین منظری نیز ، قابل ستایش 

است . 
انتظار می رود به گزینی با بومی گزینی و انتخاب درون سازمانی با تشریک مساعی 
عمومی بخصوص رسانه ها  و انجمن های فعال مدنی در یک کلام از سوی جامعه 

کیش به یک مطالبه عمومی تبدیل شود .
چرا بعضی فکر می کنند گزینش داخلی با موفقیت همراه نیست ؟ !چرا به نیروهای 
درونی و بومی بی اعتنائیم و  بها نمیدهیم ؟ چرا برخی فقط همچون  شرکت  های  
هم تراز به دنبال نام های بزرگ اند ؟ نیروهای داخلی و بومی در کدام مدیریت های 
میانی که بکار گرفته شدند ناموفق بودند؟چرا؟؟ .......  چرا فکر میکنیم مرغ همسایه 

غاز است ؟
اگر برسر چنین مطالبه ارزشمندی ایستادگی نشود چون همیشه خواهیم دید حتی 

مدیران میانی و پائین تر هم از بیرون فراخوانده می شوند؟
تجربه نشان میدهد مدیران میانی که از سازمان و جزیره به کارگمارده شدند ، آزمون 

به مراتب بهتری از سایرین داشته اند .
این همه خود کم بینی جای تعجب دارد !، به بیرون گزینی ها عادت کرده ایم و ادامه 
چنین نگرشی هرگز به رشد منابع انسانی درون سازمانی و بومیان نخواهد انجامید. 
می توان اطمینان داد اگر همه ارکان مدیریتی سازمان به همکاران سازمانی وبومی 
تخصیص یابد ، بخاطر شناخت وتعصب بیشتر نه تنها از هدر رفت زمانی جلوگیری 
می شــود که طی مســیر از وضعیت موجود به وضعیت مطلوب روند  بهینه ای را 

خواهد یافت .
برای یکبار هم که شده اعتماد به نفس سازمانی را به آزمون گذاریم و آثار مثبت آن 

را همگان به نظاره بنشینیم .
   مدیر عامل سابق منطقه آزاد کیش و کارشناس ارشد امور مناطق آزاد 

برای بازی های آسیایی آماده می شوم 
علی خدیور:

    اقتصاد کیش -   علی خدیور دونده 
ملی پوش جزیره کیش که برای حضور در 

مسابقات آسیایی آماده می شود در گفت و گو 
با خبرنگار ما این روزها جزیره کیش را 
بهترین جای جهان برای تمرین و کسب 

آمادگی توصیف کرد.

 اقتصاد کیش   -   نایب رئیس کمیسیون 
شورا ها و امور داخلی کشور در مجلس 
شورای اسلامی گفت: سیاست های غلط 
و اشتباهات، بخشنامه ها و آیین نامه ها در 
حوزه مناطــق آزاد نیاز به اصلاح جدی 
دارد و باید موانعی که بر ســر راه تولید و 
سرمایه گذاری در این مناطق وجود دارد، 

مرتفع گردد.
وی در پاسخ به این سوال که مفهوم توسعه 
حوزه مناطق آزاد طبق سیاست های کلی 

اقتصاد مقاومتی مربوط به توسعه جغرافیایی مناطق است یا توسعه ماموریت های 
مناطق آزاد در اقتصاد ملی، گفت: این موضوع بیشتر در حوزه توسعه ماموریت های 
مناطق آزاد در اقتصاد ملی است. مناطق آزاد باید فرصتی باشد برای همه تولیدکنندگان 

کشور و نه فقط مناطقی که در کنار مرز های کشور وجود دارند.
این نماینده مجلس افزود: هدف از تشکیل مناطق آزاد، رفع عقب ماندگی ها و توسعه 
متوازن مناطق آزاد کشور است. هدف از ایجاد مناطق آزاد، تاثیرات مثبت اجتماعی 
است که بایستی در این مناطق، شهر ها و روستا های کمتر توسعه یافته و مناطق مرزی 

به وجود بیاید.
آصفری ادامه داد: همه این موضوعات باید درکنار هم دنبال شود؛ نمی توان توسعه 
مناطق آزاد را داشته باشیم، ولی مناطقی که مردم سکونت می کنند از کمترین توسعه 
برخوردار باشــند؛ یا اینکه صرفا برای آن مناطق امتیازاتی درنظر گرفته شود؛ بلکه 
بایستی مناطق آزاد مسیر و معبری باشد تا امر تسهیل صادرات و مبادلات بازرگانی 
با کشور های دیگر صورت گیرد و موانعی که بر سر راه سرمایه گذاران برای تولید و 

سرمایه گذاری وجود دارد، برداشته و مرتفع شود.
نایب رئیس کمیسیون شورا ها و امور داخلی کشور در مجلس شورای اسلامی در 
پاسخ به سوالی دیگر مبنی بر اینکه با وجود حذف مزیت های سرمایه گذاری، مناطق 
آزاد چگونه امکان توفیق در توسعه صادرات دارند، اذعان نمود: باید سیاست های 
تشــویقی را برای مناطق آزاد درنظر گرفت. از نگاه اینکه مناطق آزاد صرفا محلی 
برای واردات کالا باشــد، جلوگیری و در این خصوص توازنی برقرار شــود تا در 
کنار واردات، به بحث صادرات نیز توجه شود. ضمن اینکه تسهیل در امر صادرات 

صورت گیرد و معافیت ها و سیاست های تشویقی درنظر گرفته شود.
وی افزود: اگر کالایی وارد کشور می شود، تاثیرات آن کالا برای ارزان شدن کالا های 
مشــابه در داخل کشور وجود داشته باشد، نه اینکه امتیازی را برخی واردکنندگان 
لحاظ کنیم و آن ها نیز کالایی را که با تسهیل و سیاست تشویقی وارد کشور کردند، با 
افزایش قیمت و گران تر در اختیار مصرف کننده بگذارند؛ لذا هر دو موضوع را باید 
در کنار هم دید؛ صادرات در کنار واردات باید دیده شود؛ اما متاسفانه مناطق آزاد ما 

بیشتر به امر واردات توجه می کنند.
آصفری درخصوص وضعیت تولید در مناطق آزاد گفت: متاسفانه با وجود تاکید مقام 
معظم رهبری در سیاست های ابلاغی، اما در بحث تولید نیز مناطق آزاد ما خیلی موفق 
نبودند. مناطق آزاد بیشتر در امر واردات تلاش کردند تا اینکه در امر صادرات موفق 
باشند. سیاست های غلط و اشتباهات، بخشنامه ها و آیین نامه ها در این حوزه نیاز به 
اصلاح جدی دارد. اکنون زمین ها در مناطق آزاد محلی برای دلال بازی شده اند، بدون 
اینکه در اختیار تولیدکننده و در راستای صادرات قرار گیرند؛ یا آن که سرمایه گذاران 
بتوانند در آن زمین محصولی تولید کنند؛ لذا مناطق آزاد بیشتر محلی برای دلالی زمین 
و کار هایی از این دست شده است و بیشتر این مناطق بر واردات کالا تاثیر گذاشته 
تا اینکه تاثیر جدی در امر صادرات و ورود ارز به کشور داشته باشد. متاسفانه بیشتر 
خروج ارز از مناطق آزاد صورت گرفته تا اینکه ارزآوری برای کشور حاصل شود. 
این نشان دهنده آن است که سیاست های غلطی در این مناطق دنبال شده که نیازمند 

نظارت و اصلاح است.
این نماینده مجلس در پاســخ به این سوال که آیا در انتقال فناوری های پیشرفته به 
مناطق آزاد توفیقی حاصل شــده، اظهار کرد: انتقال فناوری نداشــتیم، اگر هم بوده 

بسیار کم بوده است.
وی در ادامه گفت: ما نتوانســتیم در انتقال تکنولوژی در این مناطق و اســتفاده از 
کشور های دیگر بهره بگیریم. آنقدر که در راستای موضوعات تفریحی به مناطق آزاد 
توجه شــده، به واردات نرم افزاری و سرمایه گذاری در بخش های مختلف اهمیت 
داده نشــده و این مناطق نتوانســتند کارنامه درخشانی از خود بروز دهند؛ درحالی 
که این مناطق فرصت های خوبی برای انتقال تکنولوژی و برداشتن موانع از سر راه 
ســرمایه گذار خارجی در بخش های مختلف هستند، اما متاسفانه نتوانستند موفق 

باشند.
آصفــری درخصوص کارکرد نهاد هایی هموچون بانک مرکزی و وزارت اقتصاد 
جهت تامین منابع مالی با وجود تحریم ها عنوان کرد: متاســفانه کارنامه درخشانی 
در این حوزه نیست. مناطق آزاد ما به دلیل دلال بازی، به عنوان پایگاه و معبری برای 
واردات کالا هایی شده اند که مشابه آن ها در داخل وجود دارد و این یعنی کاملا خلاف 

اقتصاد مقاومتی گام برداشته شده است.
این نماینده مجلس در رابطه با مبادلات بین المللی و تاسیس بانک های آفشور در 
مناطق آزاد گفت: به اعتقاد بنده امکان تاســیس بانک های آفشــور وجود دارد. در 
خارج از کشور خیلی ها علاقه مند هستند که در مناطق آزاد سرمایه گذاری کنند و در 
غالب سرمایه گذاری بانکی و توافق های دوجانبه با شرکت های داخلی فعالیت داشته 
باشند. اما درخصوص رایزنی اقتصادی که در این زمینه باید انجام می گرفته، تاکنون 
اقدامی نشــده و بیشتر مناطق آزاد ما محلی برای برگزاری جشنواره های مختلف 
شده اند تا اینکه بخواهند در حوزه اقتصاد مقاومتی گامی در جهت صادرات و جذب 

سرمایه گذاری خارجی بردارند.
نایب رئیس کمیسیون شورا ها و امور داخلی کشور در مجلس شورای اسلامی در 
پایان تاکید کرد: مشکل این نیست که مناطق آزاد زیرنظر کدام دستگاه و نهاد باشد، 
بلکه مشکل اینجاست که سیاست هایی که در مناطق آزاد دنبال می شود به دلیل عدم 

نظارت وزارت اقتصاد نتوانسته به اهداف اصلی خود دست پیدا کند.

نایب رئیس کمیسیون شورا ها و امور داخلی کشور :

آیین نامه ها و سیاست غلط در مناطق 
آزاد نیاز به اصلاح جدی دارد

پارک شهر یکی از پارک های خوب جزیره کیش برای تفریح و گذران اوقات فراغت 
بســیاری از کیشوندان به حساب می آید. داشتن همزمان زمین فوتبال؛ بسکتبال؛ 
والیبال و وجود ابزار و وســایل برای اســتفاده عموم از سایر رشته های ورزشی از 
نقات قوت این پارک در مرکز شهر است و همین امکانات باعث شده تا بسیاری از 
کیشوندان پس از فراغت از کار روزانه ساعاتی را در این محیط مفرح در کنار دوستان 
خود بگذارانند. خوشبختانه محوطه زمین فوتبال و بسکتبال به زیبایی محصور گشته 
تا علاقمندان در محیطی مجزا به ورزش و تفریح بپردازند و احیانا آسیبی به کودکان 
و کسانی که در اطراف محوطه در رفت و آمد هستند وارد نشود. اما زمین والیبال 
متاسفانه در این بین غریب واقع شده و عدم حصار کشی و رنگ آمیزی محدوده 
زمین آن مشکلات بسیاری را برای استفاده کنندگان ایجاد نموده است. بیش از دو 
سال است که مسئولان  بازدیدهایی از این زمین داشته اند و قول هایی هم داده اند اما تا 
کنون اقدام عملی صورت نگرفته است نامه نگاریهای زیادی انجام شده اما در جواب 
نبود بودجه و دلایل  دیگر مطرح می شود. محصور نبودن دو زمین والیبال در محوطه 
پارک شهر برای کودکانی که در محوطه در رفت و آمد هستند خطرات بسیاری به 
همراه دارد و بارها بزرگتر ها و بچه ها از این موضوع آسیب بدنی دیده اند وتوپ به 
آن ها برخورد کرده است. این در حالی است که تقریبا همه ایام سال علاقمندان به این 
ورزش در این محوطه حضور داشته و مشغول تفریح و بازی هستند. لطفا مسئولان 
امر برای کاهش آسیب های ناشی از محصور نبودن زمین های والیبال فکری به حال 
آن کنند تا علاقمندان با کمترین میزان استرس به ورزش مورد علاقه خود بپردازند.

نقد روز...

حصارکشی  زمین والیبال پارک شهر 

تکمیل نوبت های واکسیناسیون 
راه مقابله با ویروس کرونا

 اقتصاد کیش   -      رئیس مرکز بهداشت کیش گفت: افرادی که نوبت اول تا چهارم 
واکسیناسیون خود را تکمیل نکرده اند برای دریافت واکسن به مرکز جامع خدمات 

بوعلی مراجعه کنند.
 به گزارش اقتصاد کیش به نقل از روابط عمومی مرکز بهداشت کیش دکتر رضانیا 
افزود: پس از اعلام ســویه های جدید در کشور تعداد تست های کرونا در جزیره 
کیش نیز افزایش پیدا کرده اســت، اما هنوز سویه جدید ویروس کرونا در جزیره 

کیش شناسایی نشده است.
وی با اشاره به اینکه براساس پیش بینی ها روند شیوع موج هشتم کرونا در هفته های 
آینده صعودی خواهد شــد، گفت: با رعایت شیوه نامه های بهداشتی و استفاده از 
ماسک در اماکن سر بسته و تکمیل نوبت های واکسن کرونا می توانیم با این موج 
جدید نیز مقابله کنیم. دکتر رضانیا افزود: واکسن های سینوفارم، برکت و اسپایکوژن 

در مرکز خدمات جامع بوعلی برای تزریق به مردم موجود است.
وی گفت: گروه های ســنی 1۸ سال به بالا و افرادی که نوبت های چهارگانه خود 
را هنوز تکمیل نکرده اند می توانند در ساعات اداری برای تزریق به مرکز خدمات 

جامع بوعلی کیش مراجعه کنند.
رئیس مرکز بهداشت کیش گفت: افراد دارای بیماری های زمینه ای، خاص و ضعف 
سیســتم ایمنی بدن و گروه 5 ســال به بالا نیز که دو نوبت واکسن کرونای خود را 

دریافت نکرده اند برای تزریق به مرکز خدمات جامع بوعلی مراجعه کنند.
دکتر رضانیا با اشاره به برگزاری جلسه ستاد کرونا جزیره کیش ، افزود: شرایط تزریق 

نوبت پنجم روز شنبه 1۷ دی اعلام خواهد شد.

رئیس مرکز بهداشت کیش عنوان کرد:

 اقتصاد کیش   -  عملیات اجرایی اصلاح زیرســازی 
و نوســازی آسفالت میدان پردیس تا هفته آینده به پایان 

می رسد. 
به گزارش اقتصاد  کیش، بهســازی و آســفالت معابر و 
گذرگاه های مناطق مختلف شــهری به عنوان یکی از 
زیرساخت های مهم و ضروری برای رفاه شهروندان از 
فعالیت های مهم عمرانی این شــرکت است . در همین 
راستا عملیات زیرسازی و نوسازی تمام سطح آسفالت 
میدان پردیس و بخشــی از ورودی و خروجی های این 
میدان در بلوار رازی ، رودکی و خیام از روزهای قبل آغاز 
شده در صورت مساعد بودن شرایط جوی تا هفته آینده 

به اتمام می رسد.
در این طرح ۷500 متر مربع عملیات تثبیت با سیمان به 
روش نوین بدون تراش آســفالت و با استفاده از مصالح 
آســفالت موجود اجرایی و همزمان ۷500 متر مربع نیز 
ســطح آسفالت و اصلاح هندســی ورودی بلوار رازی 

اجرایی می شود.
بر اساس این گزارش میزان معابر آسفالت شده در سطح 
جزیره بیش از 5 میلیون متر مربع است که شرکت عمران، 

آب و خدمات به عنوان یکی از شرکت های تابعه سازمان 
منطقه آزاد کیش  متولی حفظ و نگهداری و بهسازی این 

معابر، توسعه فضای سبز و زیرساخت های عمومی و ارائه 
خدمات مطلوب شهری می باشد.

اصلاح زیرسازی و نوسازی آسفالت میادین جزیره کیش 


